# 高考应用文话题写作策略

# Day 15 环境保护

【句式•策略】

#### 1. 用简而不凡的简单句为表达"奠基"

①我代表学生会写信邀请你加入我们的垃圾分类活动。

I'm writing on behalf of the Students' Union to invite you to join us in the activity about garbage sorting.

②为了保护环境,中国各地都在进行垃圾分类。

To protect the environment, garbage sorting is being carried out all over China.

③我们的政府正在不遗余力地采取措施与污染作斗争。

Our government is sparing no effort to take measures to fight against pollution.

## 2. 用美观整齐的并列句为表达"提质"

①很多树木正在被砍伐,越来越多的森林消失,这使得动物们失去了

它们赖以生存的家园。

Many trees are being cut down and more and more forests are lost, making animals lose their homes to live in.

②如果你考虑我的建议我将感激不尽,我的确希望你们的报纸将会对环境保护有所影响。

I'd appreciate it if you could take my tips into account <u>and I do hope that your newspaper will make a difference to</u> environmental protection.

③垃圾分类可以帮助我们养成更绿色的生活习惯,它可以帮助中国成为一个更适合居住的国家。

Garbage sorting can help us to develop greener living habits and it can help China (to) become a more comfortable country to live in.

#### 3. 用花样繁多的复合句为表达"增色"

①现在,随着经济的发展,许多城市面临着严重的环境问题,这对人们的健康十分有害。

Nowadays, with the development of economy, many cities are faced with serious environmental problems, which do great harm to people's health.

②我们应该让公众意识到每个人应该做些事情来处理环境问题。

We should make the public aware that everyone should do something to deal with environmental problems.

③如果我们现在不采取行动来保护地球,将来我们会无处生存。

We'll have nowhere to live in the future unless we take action to protect the earth now.

## 4. 用光彩夺目的非谓语动词为表达"美化"

①面对垃圾分类的新规定,很多上海市民发现在日常生活中处理垃圾很复杂。

<u>Faced with the new rule of garbage sorting</u>, a large number of citizens in Shanghai are finding it complicated to deal with in their daily life.

②大量的垃圾和废水正涌入河流,水资源被严重污染。

Large amounts of rubbish and waste water are being poured into the river; getting water sources badly polluted.

③我们应该在享受自然之美的同时,保护人与自然的和谐。

We should protect the harmony between humans and nature while enjoying the beauty of nature.

# 5. 用委婉动人的虚拟句为表达"点级"

①该是我们提高人们环境保护意识的时候了。

It is high time that we should raise people's awareness of environmental protection.

②我建议每个人在日常生活中都应该分类垃圾。

I recommend that everyone should sort garbage in our daily life.

#### 6. 用独具风格的特殊句为表达"添彩"

①遗憾的是,很多人意识不到环境保护的重要性。

It is a pity that many people don't realize the importance of environmental protection.

②步行或骑自行车不仅是一种去上学的环保方式也有益于你的身体健康。

Not only is walking or riding a bike a green means of going to school, but also it is of great benefit to your physical health.

③在我们的城市,随着汽车数量的快速增长,我们的环境正急剧恶化。

With the number of cars increasing fast in our city, our environment is getting increasingly worse.

### 【类型•演练】

普通信件

假定你是李华,你的美国朋友 Eli 对中国正在推广的垃圾分类政策很感兴趣,他想了解一下相关情况,请你给他写封回信,内容包括:

- 1. 上海率先实行:
- 2. 垃圾须分四类(干、湿、可循环、有害);
- 3. 公众反应。

参考词汇: 垃圾分类 trash sorting

注意: 1.词数 100 左右;

2. 可以适当增加细节,以使行文连贯。

#### 【参考范文】

Dear Eli,

Having learned that you are interested in the trash—sorting program promoted recently in China, I am here writing to give you a brief introduction.

As far as I know, Shanghai has become the pioneer of our country's waste sorting policy. Waste is required to be classified into four categories: dry refuse, wet trash, recyclable waste and dangerous waste.

Faced with the new rule, many citizens in Shanghai find it a little too complicated with every item of waste now under careful examination and classification. However, a large number of people think highly of the policy because it helps people to form greener living habits and helps China to become a more beautiful country.

Yours,

Li Hua